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z LXV Sesji Rady miasta Żagań w dniu 25 maja 2023 r. / O\-.. 

Obrady rozpoczęto 25 maja 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:23 tego samego 
dnia. 

I.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Adam Matwijów otworzył LXV sesję Rady Miasta Żagań. 
Przywitał wszystkie osoby uczestniczące w LXV sesji Rady Miasta, w tym Dyrektor Miejskiej 
Biblioteki Publicznej Magdalenę Śliwak, Dyrektora Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
Bogdana Fryze, Prezesa spółki Arena Żagań Łukasza Kudłę. Przewodniczący Rady 
poinformował o nagrywaniu sesji, oznajmił, że udział w sesji jest jednocześnie akceptacją 
publikacji swojego wizerunku oraz przypomniał o przestrzeganiu rozporządzenia o ochronie 
danych osobowych (RODO). 

Po otwarciu nastąpiło sprawdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

Obecni: 

1. Wiesław Bochenek 
2. Kinga Drewicz 
3. Dariusz Jadach 
4. Małgorzata Klorek 
S. Danuta Kozłowska 
6. Stanisław Kucab 
7. Grzegorz Kuźniar 
8. Piotr Łoś 
9. Tomasz Maciejak 
1 O. Daniel Marchewka 
11. Adam Matwij ów 
12. Tomasz Nowak 
13. Krzysztof Omieljańczyk 
14. Henryk Sienkiewicz 
15. Krzysztof Sieńko 
16. Ireneusz Szaniawski 
17. Piotr Węglik 
18. Jakub Witek 
19. Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
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Nieobecni: 

1. Andrzej Chodań 
2. Tomasz Kwarciński 

Kworum zostało osiągnięte. 
Po osiągnięciu kworum, Przewodniczący Rady Miasta stwierdził prawomocność obrad oraz 
poinformował, że wszyscy radni zostali prawidłowo zawiadomieni o terminie sesji i otrzymali 
dokumenty, związane z proponowanym porządkiem obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

- Przewodniczący Rady Miasta Żagań na podstawie § 18 ust. I i §46 ust. 2 Uchwały nr 
L VIIl/80/2018 Rady Miasta Żagań z dnia 19 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminy Żagań o statusie miejskim, przedłożył wniosek o zmianę porządku obrad Sesji, poprzez 
wprowadzenie poprawki do projektu uchwały w sprawie: określenia wymagań jakie powinien 
spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2024 rok, w 
postaci dopisania następującej treści: 
„ROZDZIAŁ V Realizacja projektów - I .Zadania Budżetu Obywatelskiego realizowane będą 

przez merytoryczne komórki organizacyjne Urzędu Miasta Żagań lub jednostki organizacyjne 
Gminy Żagań o statusie miejskim". 

Przewodniczący zaproponował, aby poprawka do projektu uchwały w sprawie: określenia 
wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie 
miejskim na 2024 rok, została omówiona i głosowana w pkt. 8 ppkt. "e". 

Propozycja została przyjęta. 

- Następnie radny Grzegorz Kuźniar wniósł wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie: określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2024 rok. Przewodniczący Rady zwrócił 
się do Skarbnik Miasta z pytaniem, czy zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały wpłynie na 
terminy zgłoszenia wniosków do budżetu i czy po zmianie zdąży się z zatwierdzeniem Budżetu 
Obywatelskiego w projekcie uchwały budżetowej. Skarbnik Miasta poinformowała, że wpłynie 
to na zmianę całego harmonogramu Budżetu Obywatelskiego, jak również istnieje ryzyko, że 
można nie zdążyć, gdyż należy wpisać do projektu uchwały budżetowej na 2024 r. zadania, 
które zostaną wybrane. Do zgłoszonej propozycji odniósł się radny Daniel Marchewka oraz 
radny Piotr Łoś, sugerując podjęcie uchwały na bieżącym posiedzeniu Rady Miasta. Z kolei 
radna Małgorzata Klorek sugerowała, aby zdjąć powyższy projekt uchwały z porządku obrad. 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania wniosku radnego 
Grzegorza Kuźniara. 

a)wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie: określenia 
wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie 
miejskim na 2024 rok. 
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Głosowano w sprawie: 
wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie: określenia wymagań jakie 
powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 
2024 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Nowak, Piotr Węglik, 
Jakub Witek 
PRZECIW (9) 
Dariusz Jadach, Stanisław Kucab, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam 
Matwijów, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Wniosek został odrzucony. 

Porządek obrad w tym zakresie nie został zmieniony. 

- Przewodniczący Rady poinformował, że radny Piotr Łoś na podstawie § 18 ust. I oraz § 46 
ust.2 Uchwały nr L VIII/80/2018 Rady Miasta Żagań z dnia 19 październik 2018r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Żaga11 o statusie miejskim, wniósł poprawkę o dopisanie w projekcie 
uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Żaga11 o statusie miejskim na 2024 r. Radny zaproponował w§ 1 zapis 
o następującej treści: 
„Rozdział V - Zadania wpisane do Budżetu Obywatelskiego, które przekroczą kwotę 
przeznaczoną w budżecie miasta na 2024 r. o 20 % nie będą realizowane". 
Przewodniczący zaproponował, aby poprawki do projektu uchwały w sprawie: określenia 
wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie 
miejskim na 2024 rok, zgłoszone przez radnego Piotra Łosia zostały omówione i głosowane w 
pkt. 8 ppkt."e". 
Do powyższej poprawki, odniósł się radny Krzysztof Sieńko, wnosząc wniosek o zwiększenie 
z 20 % do 50 % inwestycji. Przewodniczący Rady poinformował, że propozycja ta wynika 
także z protokołu Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego i jest poprawką dalej idącą, 
dlatego też w pierwszej kolejności zostanie poddana pod głosowanie propozycja 50 %, w 
przypadku nie uzyskania akceptacji, pod głosowanie zostanie poddana poprawka radnego 
Piotra Łosia. Radna Małgorzata Klorek poparła propozycję radnego Krzysztofa Sieńko. 
Przewodniczący Rady poinformował, że poprawki zostaną omawiane i głosowane w punkcie 
odnoszącym się do projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2024 r. 

- Następnie Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że radny Grzegorz Kuźniar zgłosił 
poprawki do projektu uchwały w sprawie: określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt 
Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2024 rok". Radny 
zaproponował: 
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W rozdziale IV, dodaje się ustęp 12 o treści: 
"Zadania memwestycyjne, wybrane w głosowaniu do realizacji, muszą być 
realizowane/organizowane przez Instytucje kultury, dla których organizatorem jest Gmina 
Żagań o statusie miejskim. Dopuszcza się, aby stowarzyszenia i fundacje działające na terenie 
miasta Żagań, były współorganizatorem zadania" 
W rozdziale IV, dodaje się ustęp 13 o treści: 
"Sprawozdanie z realizacji zadania, którego częścią składową są wszelkie dokumenty 
potwierdzające wydatki, zamieszcza się w ciągu 60 dni po jego wykonaniu w Biuletynie 
Informacji Publicznej". 
W rozdziale IV, dodaje się ustęp 14 o treści: 
"Gdy w celu realizacji zadania, przeprowadza się przetarg bądź zapytanie o cenę (art. 69-73 
upzp) i najtańsza oferta przekracza maksymalną wartość przewidzianą w rozdziale III, ustęp 4, 
punkt 6, procedurę zamówienia publicznego ponawia się jednokrotnie. Jeśli oferty wciąż 
przekraczają maksymalną wartość o której mowa wcześniej, do realizacji przechodzi zadanie, 
które uzyskało kolejno największą ilość głosów." 

- Przewodniczący Rady zaproponował, aby poprawki do projektu uchwały w sprawie: 
określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań o 
statusie miejskim na 2024 rok, zgłoszone przez radnego Grzegorza Kuźniara zostały omówione 
i głosowane w pkt. 8 ppkt."e". 
Do poprawki odniosła się radna Małgorzata Klorek. 

Propozycja została przyjęta. 

- Z kolei Burmistrz Miasta na podstawie § 18 ust. I i §46 ust. 2 Uchwały nr L VIII/80/2018 
Rady Miasta Żagań z dnia 19 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 
Żagań o statusie miejskim, przedłożył wniosek o zmianę porządku obrad, poprzez 
wprowadzenie projektu nr 2 uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok Gminy 
Żagań o statusie miejskim. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby projekt uchwały został omówiony i głosowany w 
pkt. 8 ppkt "i". Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

Glosowano wniosek w sprawie: 
wniosku o zmianę porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad projektu nr 2 uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam 
Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, 
Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 
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Przewodniczący poinformował o zgłoszeniu swojej nieobecności przez radnego Andrzeja 
Chodania i Tomasza Kwarcińskiego. 
Porządek obrad został zmieniony i przyjęty. 

3. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miasta Żagań z dnia 28.04.2023 r. 

Brak uwag. 
Protokół został przyjęty. 
Załącznik do protokołu nr 3 

4. Sprawozdania z działalności między sesjami Komisji Stałych Rady Miasta Żagań. 

Przewodniczący Rady Adam Matwijów, poprosił o odczytanie protokołów z posiedzeń 
Komisji Stałych. 
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki Miejskiej z Komisją Oświaty i Kultury 
odczytał Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieńko. 
Głos zabrała radna Małgorzata Klorek, prosząc o udzielenie wsparcia dla Żagańskiego 
Stowarzyszenia Oclu·ony Zabytków w formie materiałów budowlanych lub w formie wpłat. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o ustosunkowywanie się do kwestiach, które są 
poruszane w danym temacie. Przewodniczący Rady poprosił o naniesienie poprawki w 
protokole, gdyż wystąpił błąd pisarski, uchwały znajdują się w punkcie 8 a nie 9. 
Następnie Burmistrz Miasta Andrzej Katarzyniec odnosząc się do wspólnego posiedzenia 
Komisji Gospodarki Miejskiej z Komisją Oświaty i Kultury odczytał oświadczenie dotyczące 
wypowiedzi M. K. byłej dyrektor PSP nr 1. 
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów odczytał Przewodniczący Komisji Henryk 
Sienkiewicz. Do protokołu odniósł się radny Piotr Łoś, informując o nieścisłości w zapisie jego 
zapytania, gdyż chodziło o należności wymagalne dla Urzędu Miasta, a nie zadłużenie miasta. 
Radny poprosił o naniesienie poprawki, w postaci zapisu: zadłużenie z tytułu należności 
wymagalnych. 
Protokół z Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego odczytał Przewodniczący Komisji 
Stanisław Kucab. Brak uwag. 

Sprawozdania zostały przyjęte. 

5. Sprawozdania z działalności: ŻPK, MBP, MOJ, ZGM oraz sp. Arena Żagań 

Informacja z działalności Żagańskiego Pałacu Kultury, Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
Muzeum Obozów Jenieckich, Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej oraz sp. Arena Żagań 
uzyskała pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Do sprawozdań z działalności Żagańskiego Pałacu Kultury, Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
Muzeum Obozów Jenieckich, Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej nie było pytań. 
Natomiast do sprawozdania spółki Arena Żagań odniósł się radny Daniel Marchewka, pytając 
prezesa spółki czy przewiduje pogłębienie oferty, która prowadziłaby do zmniejszenia straty, 
czy są na to jakieś pomysły, gdyż spółka od samego początku generuje straty. W odpowiedzi 
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prezes Areny Żagań Łukasz Kudła poinformował, że problemem Areny Żagań jest 
rozpatrywanie jej pod kontem wyniku finansowego, ponieważ poza działalnością komercyjną 
nastawioną na zwiększanie przychodów, uzyskiwanie dochodów, prowadzona jest także 
działalność na rzecz społeczności lokalnej, jak również realizowane są zadania zlecone przez 
Urząd Miasta. Następnie prezes Areny zwrócił się zapytaniem do radnego Daniela Marchewki, 
czy spółka w swojej działalności kiedykolwiek zbliżyła się do wyniku, który był blisko zera. 
W odpowiedzi radny zaznaczył, że Arena służy mieszkańcom lecz generuje straty, dlatego też 
należy szukać oszczędności. Przewodniczący Rady Adam Matwijów pochwalił prezesa spółki 
za wszelkie działania na Arenie, gdyż widać, że to miejsce żyje. 
Następnie radny Dariusz Jadach pogratulował prezesowi Arena Żagań za włożoną pracę w to 
miejsce oraz podziękował za współpracę ze stowarzyszeniami. Radny Krzysztof Sieńko 
zwrócił uwagę, że spółka zwiększyła swój przychód. Radna Małgorzata Klorek poprosiła 
prezesa, aby odniósł się do boiska sztucznego na Arenie Żagań, na którym nie można 
przeprowadzać zawodów, ponieważ jest za małe. Prezes Areny Żagań wytłumaczył, że jest to 
boisko niewymiarowe bez atestu, a jego przebudowa wiąże się z wysokimi kosztami, na obecną 
chwilę skupia się na podejmowaniu oszczędności. Radny Daniel Marchewka poprosił prezesa 
spółki o złożenie radnym i Burmistrzowi swoich oczekiwań w zakresie działania Areny Żagań. 
Radny Krzysztof Sieńko odnosząc się do tematu boiska, poinformował, że jest to bubel, gdyż 
nie ma atestu. Radny zwrócił się do Burmistrza informując, że są różne programy, środki z 
których można pozyskać pieniądze na modernizację obiektów sportowych. Zwrócił uwagę aby 
mieć na uwadze poprawienie tego boiska, ponieważ obiekt ten mógłby przynosić dochody. 
Z kolei Burmistrz Miasta wytłumaczył, że Arena Żagań na tyle działa, na ile będzie pieniędzy. 
Ponadto zaznaczył, że obiekt jest w dużym stopniu wykorzystywany, a gospodarka prowadzona 
przez prezesa spółki jest prawidłowa. Następnie prezes Areny Łukasz Kudła został pochwalony 
za hostel, który jest remontowany z własnych środków spółki oraz za współpracę z 
kawiamią/jadłodzielnia znajdującą się w tym obiekcie. Burmistrz Miasta podkreślił, że obiekt 
Arena Żagań był od początku źle wykonany (brak atestów, słabej jakości materiały), jak i 
oznajmił, że jest zadowolony ze współpracy z prezesem spółki. Dodatkowo Burmistrz Miasta 
poinformował, że Miejski Zakład Komunikacyjny po raz pierwszy od istnienia przyniósł zysk. 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że trzeba chwalić, jeśli ktoś na to zasługuje, jak również 
poinformował, że od czerwca otwierają się Fundusze Unijne, które będą do wzięcia z Urzędu 
Marszałkowskiego na inwestycje. Prezes spółki Arena Żagań podziękował za wszystkie słowa. 

Sprawozdania zostały przyjęte. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Żagań o działalnościach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. 

Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 6. 

6 



7. Informacja Burmistrza Miasta Żagań z działalności między sesjami Rady Miasta 
Żagań. 

W sprawie informacji głos zabrał radny Ireneusz Szaniawski pytając o podpisane umowy z 
Zarządem Województwa Lubuskiego na dofinansowanie zadań realizowanych w Żaganiu. 
Burmistrz Miasta poinformował, że umowy dotyczyły dofinansowania do remontu kaplicy w 
Żagańskim Pałacu Kultury w holu Turkusowym, budowy przystani kajakowej oraz 
modernizacji ogrodzenia stadionu „Czarni Żagań" na ul. Karpińskiego. Radny Daniel 
Marchewka zapytał o boisko na ul. Długosza, czy boisko i osoby z niego korzystające są 
ubezpieczone. Burmistrz Miasta potwierdził ubezpieczenie boiska. 

Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 7. 

8. Uchwały. 

a) zmieniająca uchwalę budżetową na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim .. 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, 
Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, 
Agnieszka Ziętek-Muszyńska 

NIEOBECNI (5) 
Andrzej Chodań, To masz Kwarciński, Małgorzata Klorek, Daniel Marchewka, Krzysztof 
Sieńko 

Uchwała została przyjęta. 

b) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2023 - 2036. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
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Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 
Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska poinformowała, że do powyższej uchwały w 
objaśnieniach zostanie dopisany numer pierwszej uchwały zmieniającej uchwałę budżetową 
na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim, gdyż pojawiła się druga uchwała zmieniająca 
uchwałę budżetową na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim, która nie została objęta w 
uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2023 - 2036. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2023 
-2036. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imie1me: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam 
Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, 
Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta. 

c) w sprawie: ustalenia stawek dotacji przedmiotowych udzielanych z budżetu miasta 
dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Żaganiu na rok 2023. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowych udzielanych z budżetu miasta dla Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej w Żaganiu na rok 2023. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam 
Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, 
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Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, To masz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta. 

d) w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Żagań o statusie 
miejskim. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Żagań o statusie 
miejskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam 
Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, 
Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta. 

e) w sprawie: określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował o wprowadzeniu poprawki polegającej na dopisaniu w 
§ 1 projektu uchwały w sprawie: określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2024 rok następującej treści: 
„ROZDZIAŁ V Realizacja projektów 
I .Zadania Budżetu Obywatelskiego realizowane będą przez merytoryczne komórki 
organizacyjne Urzędu Miasta Żagań lub jednostki organizacyjne Gminy Żagań o statusie 
miejskim". 
W sprawie projektu uchwały głos zabrał radny Tomasz Nowak, prosząc Panią Skarbnik Miasta 
oraz radcę prawnego Marię Wrońską o opinię w sprawie poprawek. 
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Skarbnik Miasta odniosła się do poprawki Przewodniczącego Rady nie wnosząc uwag. Radna 
Małgorzata Klorek dopytywała o organizatora zadania, kto odpowiada za wykonanie. W 
odpowiedzi Skarbnik Miasta poinformowała, że zadania złożone do Budżetu Obywatelskiego 
są wpisywane do budżetu, a po uchwaleniu przez radnych przekazane są do realizacji 
Burmistrzowi i jego pracownikom. Przewodniczący Rady poinformował, że w uchwale jest 
zapis mówiący, że ten kto wygrywa projekt, pozbywa się praw do tego, gdyż obowiązek 
rozliczenia tego projektu spoczywa na Urzędzie Miasta. Radny Daniel Marchewka poparł 
wniosek Przewodniczącego Rady Miasta, który oparty był sugestiami jakie padły na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Oświaty i Kultury z Komisją Gospodarki Miejskiej, między innymi 
radnego Grzegorza Kuźniara i radnej Małgorzaty Klorek. Po wyjaśnieniu Przewodniczący rady 
przeszedł do głosowania. 

1 )Poprawka Przewodniczącego Rady Miasta 
Glosowano w sprawie: 
Poprawki Przewodniczącego Rady Miasta. 

Wyniki glosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz 
Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
PRZECIW (1) 
Grzegorz Kuźniar 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Poprawka została przyjęta. 

Drugą zgłoszoną poprawką jest poprawka radnego Piotra Łosia, polegająca na dopisaniu w§ 1 
zapisu o następującej treści:_,,Rozdział V. Zadania wpisane do Budżetu Obywatelskiego, które 
przekroczą kwotę przeznaczoną w budżecie miasta na 2024 r. o 20 % nie będą realizowane". 
W związku, że na Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego zgłoszony został wniosek 
poprawki do projektu poprawki radnego Piotra Łosia, o zwiększenie do 50 %, dalej idącym 
wnioskiem jest wniosek zwiększenia do 50%, który zostanie przegłosowany w pierwszej 
kolejności, w przypadku nie przegłosowania propozycji, pod głosowanie poddany będzie 
wniosek radnego Piotra Łosia. 
Radny Daniel Marchewka zaproponował, aby Rada Miasta Żagań mogła zdecydować o 
zwiększeniu kwoty przeznaczonej na realizację zadania po zasięgnięciu opinii Komisji Stałych. 
Radny Piotr Łoś zwrócił uwagę, że przy tworzeniu budżetu powinna obowiązywać dyscyplina 
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finansowa, że powinna być bariera, która wstrzyma wydawanie pieniędzy ponad możliwości 
budżetu. Dlatego też proponuje 20 % wskaźnik. 
Radny Dariusz Jadach zaproponował zwiększenie Budżetu Obywatelskiego o kwotę, aby 
uniknąć dopłat. 
Radny Krzysztof Sieńko apelował o zwiększenie do 50 % od kwoty zwiększające zadanie. 
Radna Małgorzata Klorek, zaproponowała aby zostawić projekt Budżetu Obywatelskiego bez 
zmian. 
Radny Grzegorz Kuźniar przywołał uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta, 
która nie była doprecyzowana, co w konsekwencji spowodowało, ze do dnia dzisiejszego taka 
Rada nie funkcjonuje. Zaznaczył, że wprowadzając poprawkę radnego Piotra Łosia lub radnego 
Krzysztofa Sieńko spowoduje zawarcie w Regulaminie Budżetu Obywatelskiego dwóch 
sprzecznych zapisów. Radny zaproponował, aby doprecyzować przedstawione zapisy w/w 
projekcie uchwały. 
Radny Daniel Marchewka odniósł się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Sieńko oraz radnego 
Grzegorza Kuźniara, proponując unormowanie tych zapisów jak najbardziej elastycznie. Radny 
Daniel Marchewka zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie zapisu mówiącego, że w 
uzasadnionym przypadku Rada Miasta Żagań może zwiększyć budżet zadań po zaopiniowaniu 
przez Komisje Stałe Rady. 
Przewodniczący Rady zgodził się z propozycją złożoną przez radnego Daniela Marchewki o 
wyłączenie jakichkolwiek kwot i wnieść pod obrady Rady Miasta. Przewodniczący Rady 
poprosił Panią Mecenas o wypowiedzenie się w tej kwestii. Radca prawny Maria Wrońska 
stwierdziła, że wniosek radnego jest najdalej idącym wnioskiem. 
Radny Piotr Łoś zwrócił uwagę, że w Regulaminie Budżetu Obywatelskiego jest zapis 
blokujący składanie wniosków na kwotę powyżej 300 OOO tys., natomiast nie ma blokady przy 
realizacji tego budżetu. Z kolei radny Tomasz Nowak skierował pytanie do Skarbnik Miasta, 
prosząc o przedstawienie w ilu przypadkach, trzeba było dołożyć środki do wcześniej 
założonych kwot w historii Budżetu Obywatelskiego. W odpowiedzi Skarbnik Miasta 
poinformowała, że był to jeden przypadek z ubiegłego roku, gdyż wcześniejsze zadania 
mieściły się w kwotach ustalonych. 
Ponownie głos zabrał radny Daniel Marchewka w celu doprecyzowania razem z Panią mecenas 
zapisu wniosku oraz wyjaśnienia wątpliwości zgłoszonych przez radnego Piotra Łosia. W 
odpowiedzi radny Piotr Łoś stwierdził, że ten zapis nic nie zmienia w dotychczasowym zapisie. 
Zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu Miasta radny Piotr Łoś wycofał swój wniosek. Przewodniczący 
Rady poinformował, że wnioskujący może w każdym momencie wycofać swój wniosek, co nie 
podlega głosowaniu. Z powodu zgłoszenia wniosku formalnego przez radnego Daniela 
Marchewki, Przewodniczący przedstawił jego treść: ,,Rada Miasta może wyrazić zgodę na 
realizację zadania, jeżeli faktyczny koszt realizacji wybranego zadania przekroczy kwotę, o 
której mowa w rozdziale III ust. 4 pkt. 6", następnie przeszedł do jego głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
wniosku radnego D. Marchewki - Rada Miasta może wyrazić zgodę na realizację zadania, 
jeżeli faktyczny koszt realizacji wybranego zadania przekroczy kwotę, o której mowa w 
rozdziale III ust. 4 pkt. 6. 
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Wyniki glosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Wiesław Bochenek, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz 
Kuźniar, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
PRZECIW (2) 
Dariusz Jadach, Piotr Łoś 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Kinga Drewicz, Henryk Sienkiewicz 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Poprawka została przyjęta. 

Przewodniczący Rady przeszedł do poprawki zgłoszonej przez radnego Grzegorza Kuźniara. 
Z powodu przegłosowana poprawki radnego Daniela Marchewki, radny Grzegorz Kuźniar 
wycofał pierwszą i trzecią poprawkę. Pozostawił drugą o treści: W rozdziale IV, dodaje się 
ustęp 13 o treści: 
"Sprawozdanie z realizacji zadania, którego częścią składową są wszelkie dokumenty 
potwierdzające wydatki, zamieszcza się w ciągu 60 dni po jego wykonaniu w Biuletynie 
Informacji Publicznej". 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na podstawie§ 46 ust. 4 w przypadku przyjęcia poprawki 
wykluczającej inne poprawki do projektu uchwały, poprawką dalej idącą była poprawka 
zgłoszona przez Przewodniczącego Rady oraz radnego Daniela Marchewki. 
Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do głosowania poprawki zgłoszonej przez radnego 
Grzegorza Kuźniara zaproponował, aby ta poprawka została umieszczona w rozdziale 5 ust. 3, 
gdyż jest to rozdział dotyczący rozliczenia zgłoszonych projektóów. Propozycja została 
zaakceptowana. 
Pod głosowanie została poddana poprawka radnego Grzegorza Kuźniara w postaci dopisania 
do rozdziału 5 ust. 3 o treści: "Sprawozdanie z realizacji zadania, którego częścią składową są 
wszelkie dokumenty potwierdzające wydatki, zamieszcza się w ciągu 60 dni po jego wykonaniu 
w Biuletynie Informacji Publicznej". 

Glosowano w sprawie: 
Poprawki radnego Grzegorza Kuźniara. Dopisanie do rozdziału 5 ust. 3 o treści: 
"Sprawozdanie z realizacji zadania, którego częścią składową są wszelkie dokumenty 
potwierdzające wydatki, zamieszcza się w ciągu 60 dni po jego wykonaniu w Biuletynie 
lnformacj i Publicznej". 

Wyniki glosowania 
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ZA: 17, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Adam Matwijów, Tomasz 
Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, 
Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Daniel Marchewka, Henryk Sienkiewicz 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Poprawka została przyjęta. 

Przewodniczący Rady przeszedł do glosowania uchwały wraz z poprawkami. 

Glosowano w sprawie: 
określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań 
o statusie miejskim na 2024 rok wraz z poprawkami. 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, 
Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
PRZECIW (1) 
Piotr Łoś 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta wraz z poprawkami. 

f) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Glosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Wyniki glosowania 
ZA: 16, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, 
Grzegorz Kuźniar, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr 
Węglik, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Łoś, Jakub Witek 
NIEOBECNI (3) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński, Małgorzata Klorek 

Uchwała została przyjęta. 

g) w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Żagań o 
statusie miejskim. 

Wyniki glosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, 
Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, 
Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (3) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński, Małgorzata Klorek 

Uchwała została przyjęta. 

h) w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu przy ul. Zamkowej w Żaganiu. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 
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Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
przy ul. Zamkowej w Żaganiu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, 
Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, 
Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (3) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński, Małgorzata Klorek 

Uchwała została przyjęta. 

i) zmieniająca uchwałę budżetową na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim.(2) 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 
Skarbnik Miasta omówiła wprowadzony projekt uchwał. Po omówieniu Przewodniczący 
Rady przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok Gminy Żagań o statusie miejskim.(2). 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, 
Grzegorz Kuźniar, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, 
Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Henryk Sienkiewicz, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (3) 
Andrzej Chodań, Tomasz Kwarciński, Małgorzata Klorek 

Uchwała została przyjęta. 
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9. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwszy głos zabrał radny Ireneusz Szaniawski, zapraszając na Festyn Rodzinny w PSP 
nr 5 w Żaganiu. Ponadto radny poinformował o zbiórce dla Żagańskiego Stowarzyszenia 
Ochrony Zabytków. 
Radny Daniel Marchewka w odpowiedzi na Apel w sprawie pomocy dla Stowarzyszenia 
Ochrony Zabytków zasugerował, aby Stowarzyszenie otworzyło zbiórkę publiczną na ten cel. 
Radny Grzegorz Kuźniar zwrócił się do Burmistrza Miasta z wnioskiem o wynajęcie firmy, 
która zlikwiduje znaki wandalizmu i zaniedbania na terenie Bulwaru nad Bobrem. 
Radna Małgorzata Klorek podziękowała za śmietnik przy ul. Kochanowskiego. 
Burmistrz Miasta Andrzej Katarzyniec zaprosił na mecz kadry U-16 w dniu 15.06.2023 r. 
pomiędzy Polską a Norwegią, przy ul. Kochanowskiego. 
Przewodniczący Rady poinformował o następnym posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2023 r. w 
Żagańskim Pałacu Kultury w sali Kryształowej. 

10. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Żagań zamknął LXV sesję Rady Miasta Żagań. 

-cu u Dumin 
Przygotował(a): Beata Dumin 

https://www.youtube.com/watch?v=16eXA5m7uqU 
https://www.youtube.com/watch?v=Pa5ls40LjnQ 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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